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Pannenkoekendag 2023. Wederom gesponsord door Henk van Schagen.
Tineke die het baksel in de lucht gooit en weer keurig opvangt.

Dit jaar een nieuw team van bakkers, die het fantastisch hebben gedaan.
Zie ook fotor eportage pagina 3.

voorjaarsfilippine 
Kijk op de achterpagina. 

Henk heeft echt genoten van deze dag. De bakkers

die hem toe hebben gezongen maakten hem zeer

vrolijk.

agenda
Tuinkeuring :

10 juni
 

Open tuindagen :
24 en 25 juni

 
Tuincafé 2.0 :

26 augustus 15.00 uur in de tuinhap
per

lezing Nelleke over Aziatische
hoornaar

De Tuinluiter
Jaargang 67, Zomer 2023, nr. 2



Voorplein verfraaid
Het zal u zeker niet ontgaan zijn, dat er op het voorplein twee prachtige bloembakken en om de vlaggenmast een even sierlijk
bankje geplaatst zijn. Deze zijn ontworpen en gemaakt door timmer - en onderhoudsbedrijf Richard Heuverkamp, de echtgenoot
van onze secretaris Tanja Heuverkamp. Kees Gest (H-10) heeft Richard hierbij geholpen.
 
Na ontvangst van de rekening, bleek dat alleen het materiaal betaald hoefde worden en Richard dit zodoende belangeloos voor de
vereniging heeft gedaan. Daarna kwam de volgende verrassing; Flip Henstra bood aan alle materiaalkosten uit het fonds oude
kranten te betalen. Dit fonds is nog uit de tijd dat wij jaren onze oude kranten bij Flip brachten en hij deze sorteerde, zodat het
verkocht kon worden aan de papierhandel.
Namens de vereniging willen wij deze mensen dan ook hartelijk bedanken en dat we, maar dat gaat zeker lukken gezien de kwaliteit,
er nog jaren plezier van mogen hebben.
                                                                                                                           Gerard Soonius   

een van de nieuwe planten bakken
Het was een hele toer om de bank rond

de vlaggenstok te plaatsen

Van de redactie
Terwijl ik over  ons park loop zie ik
zoveel mooie tuinen en borders waar
leden hun best op doen.
In de winter is alles zo kaal en som
ber, maar nu in het voorjaar na zoveel
regen, begint het weer warmer te
worden en de bloemen en plantjes
spurten uit de grond.
Het is een feest om de mooie bor
ders te bewonderen. Ik heb van een
aantal foto’s gemaakt en deze over de
tuinfluiter van dit zomer nummer ver
deeld.
Tevens wil ik de aandacht vestigen op
de bijdrage die leden leveren aan de
tuinfluiter met stukjes tekst en foto’s.
Het maakt ons blad zo levendig. Com
plimenten voor jullie bijdrage.
Leden van tuincommissie ’s  werken
daaraan mee maar ook Dick Sjoeke
Wim en Lies en Anne en Carla en
Dieuwie met een puzzeltje en niet te
vergeten onze imker Nelleke.
Het maakt ons blad tot een mooi on
derdeel van ZWN.
 
ellen bosschaart ( vormgever van dit

Doe mee
Graag wil ik een oproep doen aan u allen
als medetuinder m.b.t. de open dagen.
Gerard mijn man en ik tuinieren op de
Singellaan en stellen ieder jaar onze tuin
open tijdens deze dagen. Daarnaast verza
melen wij tuin gerelateerde spulletjes en
verkopen wij sommige dingen voor een
klein prijsje. Dat is buiten het tuinieren een
hobby van ons. Waar het nu om gaat is het
contact met de bezoekers. We krijgen
heel veel complimenten over het prachti
ge complex en dat is het natuurlijk ook.
Daarnaast komen de mensen niet voor
niets voor de open tuindagen en willen dan
ook graag de tuinen bekijken. Velen van u
hebben vast wel een speciaal hoekje of
stukje op de tuin,  een bijzonder gewas en/
of een bijzondere manier van kweken,
waar iets over te vertellen valt. Ik kan u
verzekeren dat dat een leuke ervaring is
dit te delen. Vervolgens ontmoet u hier
door ook uw medetuinders waarmee het
zeker leuk is ervaringen  uit te wisselen.
Het mes snijdt dus aan twee kanten.  Ten
slotte laten we op deze manier zien, hoe
belangrijk de natuur voor ons is en zetten
we onze vereniging in het zonnetje.
 
Anne Soonius     

met de nieuwe kussens zit het comfortabel

Border Berkenlaan
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Vergierdeweg 288 (hoek Vondelweg) Haarlem

Telefoonnummer: 023 - 200 10 47

www.hypotheekvisie.nl/haarlem-noord

www.heinmakelaarsteam.nl

Alles onder
één dak

Je woondroom 
realiseren?

Doe het samen met Hypotheek Visie 

Haarlem Noord en Hein Makelaars Team

Doordat we alles onder één dak hebben, 

kunnen we je nog beter van dienst zijn.

Geduld is een schone zaak, maar dat was de moei

te waard, want de pennenkoeken smaakten heer

lijk.

Pannenkoekendag 2023

Gezellige sfeer op het terras

Anne en José maakten hert beslag alvast klaar.

Tineke en Jolande aan het bakken.

De gezichten van de kinderen en volwassenen spraken boekdelen, zo lekker zat ieder
een te genieten op het ZWN terras. Ieder kon op de nieuwe hoekbanken zitten en de
prachtige lavendel en violen bewonderen in de nieuwe bloembakken. In de keuken
waren al vroeg Anne en José beslag aan het maken zodat er meteen om 12.00 uur de
maag gevuld kon worden. En ja hoor de tuinders met kinderen stonden te trappelen
bij de bakkers. Ze konden kiezen :  met spek, kaas, stroop, of naturel. De kinderen
kregen een pakje drinken. In de Tuinhapper waren Patricia en Sjoeke van de partij om
koffie  thee of een andere drank te verzorgen. Alle bakkers hebben zich behoorlijk
ingezet om het iedereen goed te doen smaken. Dit super pannenkoekenfestijn is ge
sponsord door onze tuinder Henk van Schagen en De Groene Oerbron uit Uitgeest
heeft de kaas gesponsord. Namens alle ZWNers onze hartelijke dank.
Dit feest is al enkele jaren een groot succes dus hopende dat volgend jaar de zon ook
weer mag schijnen voor ons allen. Dank aan alle vrijwilligers die, dit tot grote vreugde
van allen, hebben bewerkt. Veel plezier verder op ons prachtige complex!!!
 
Tekst en foto's van Sjoeke
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In Thijsse's Hof
kan je morielje
treffen
Dick Saher geeft ons mee : Wie kunnen
we beter aan het woord laten dan Jac. P.
Thijsse zelf als het gaat over de door ons
op zaterdag 6 mei aangetroffen Morielje in
Thijsse’s Hof?

Tekst uit het Verkade album Paddenstoe
len uit 1929:
“Het is met de paddenstoel-liefhebberij als
met andere natuur-liefhebberijen: hun
hoogste betekenis is deze, dat ze je naar
buiten drijven en je de gelegenheid geven
goed te beseffen, hoe mooi onze wereld
is. Er zijn wel menschen, die het zoo druk
hebben met andere dingen, dat ze dit nooit
te weten komen. Maar ik weet het wel. 
Zoo ook met Morieljes. Ik eet ze graag,
heel graag, vooral wanneer mijn vrouw ze
heeft klaargemaakt. In het gras of bij de
blauwe Viooltjes of zoo maar in het duin
bij de Salomonszegeltjes die mooie bruine
Morieljes op blank steeltje en met het
wafelachtige goudbruine oppervlak. 
 
Ze hebben geen plaatjes of buisjes of ste
kels, maar hebben hun sporen bij achttal
len in zakjes. Hoe kunnen ze verschillen in
grootte en vorm; soms zijn ze akelig groot,
als een vuist of nog groter en dan hol en
voozig. Er zijn verschillende soorten van
Morieljes. We vinden hier in Bloemendaal
voornamelijk twee soorten: De Gewone
morielje en de Kapjesmorielje”.

gewone morielje

ingang hoofdkanaal van de morielje

Excursie Thijsse's Hof 
Het is zaterdag 6 mei, een veelbelovende dag met stralend weer! De tuinders die zich
bij de Kennisgroep hebben aangemeld voor de excursie verzamelen zich op het
voorplein om op pad te gaan. De gezamenlijke fietstocht verloopt voorspoedig en
keurig op tijd komt het gezelschap aan bij de Hof waar we verwelkomd worden door
Dick Saher, die de rondleiding zal verzorgen. Dick is niet alleen tuinder bij ZWN, maar
ook bestuurslid/secretaris van Thijsse’s Hof.
 
De Hof is een heemtuin voor natuur- en milieu-educatie. Thijsse's Hof is aangelegd in
1925 op voormalige aardappelakkertjes met eikenhakhout in het Bloemendaalse Bos
ter gelegenheid van de zestigste verjaardag van dr. Jac. P. Thijsse. Hier zijn veel wilde
planten uit Kennemerland te vinden in natuurlijke begroeiingen die zich (grotendeels)
spontaan ontwikkelen.
 
Eerst is er tijd voor koffie en koek in het mooie instructielokaal, waarna we op pad
gaan. Dick vertelt uitgebreid over het park, het onderhoud dat door de vele vrijwilligers
wordt gedaan en over de bijzondere flora en fauna die hier voorkomen.
 
Na afloop van de wandeling staat een heerlijke lunch klaar voor de deelnemers. Die is
goed verzorgd met belegde broodjes, fruit, koffie, thee en sap.  Een mooie afsluiting
van een perfecte ochtend!
Joke Groskamp

Dick Saher als gids in Thijsse's Hof

 

aronskelk met gevangen vliegjes

De oude Jac. P. Thijsse hield ook graag

rondleidingen met allerlei uitleg.

Marjolijn wijst alvast hoe we gaan fietsen naar Thij

se's Hof
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Conclusie van de werkgroep in maart 2023 was duidelijk. Een grondige aanpak van
natuurtuin was nodig. Een kas die totaal op instorten stond. Lekkende dakgoten
waardoor de grond ervoor aangevuld moest worden en er is inmiddels heel veel aarde
en compostaarde ingebreid door het Algemeen Werk Tuincommissie.
De bouwcommissie  is inmiddels met de kas aan de slag.
Er is weer een randje gras te zien aan de voorkant. De kruidenspiraal wordt aangevuld
en de paadjes voorzien van houtsnippers. Nu nog de vijver in ere herstellen door het
aanbrengen van nieuwe vijverfolie en de biodiversiteit eromheen opnieuw herstellen.
Met biologische planten en struiken, wild en inheems het karakter erin brengen.
Kortom aan enthousiasme geen gebrek.
Dank voor de vele positieve reacties en dank ook voor de wilde bloemenzaadjes.
Spannend hoe het resultaat eruit komt te zien.
 
Namens de werkgroep Natuurtuin, Tuincommissie José S
 

Kruidenspiraal

De natuurtuin wordt steeds mooier

De heuvel met bakken waarin eetbare planten

worden gekweekt nog in ontwikkeling

De plantjes staan klaar een heerlijke zonnige dag Gezellige drukte : tuinders kopen graag plantjes

van elkaar

Plantjes dag 2023

Het nieuwe gras randje in de border Kas is geheel hersteld door de bouwcommissie.
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In het kader van Tuincafé is deze workshop
aangeboden.
Het werd verzorgd door Hans van Dijk,
ook tuinder bij ZWN op de tuin L19.
De workshop begon met een uitleg over
de principes van vermeerderen.
Daarna zijn de kandidaten aan de slag ge
gaan om de handeling van het enten zelf
uit te voeren.
Het lesmateriaal en de uitleg waren per
fect in orde en zeer verhelderend.

Het vermeerderen van planten kan gene
ratief, zoals zaaien van zaden of het ver
spreiden van sporen door varens, of vege
tatief. Voorbeelden van de laatste zijn
stekken, scheuren, afleggen, identieke
kopie van oude plant en ook enten en
oculeren.
Alleen het enten wordt hier besproken.
Het principe is dat een onderstam met
wortels wordt samengesmolten met de
ent. Een tak van een fruitboom. Deze 2
delen profiteren van elkaar. Ze zijn samen
sterker dan ieder op zich. Een voordeel is
dat het ‘t groeiproces stimuleert en de
goede eigenschappen blijven behouden.
Tegenwoordig worden alle fruitbomen op
deze manier vermeerderd.
Het cambium is een dunne levende zich
delende laag, van waaruit de boom in dikte
groeit.
De cambiumcellen maken naar buiten toe
bastcellen en naar binnen toe houtcellen
welke geleidelijk afsterven. Fotosynthese
in de bladeren leveren de groeistoffen
voor aangroei in takken, stam en wortels.
De neerwaartse sapstroom van blad naar
wortels loopt via de bastcellen terwijl de
opwaartse waterstroom, vanuit de wor
tels naar de bladeren, via de vaatbundels
in het spinthout loopt. Bij het enten moe
ten de levende cellagen op de snijvlakken
precies op elkaar aansluiten, zodat de
sapstroom weer op gang komt.
De onderstam bestaat uit een stukje
stam van een fruitboom met wortels. Het
kan ook een fruitboom in de volle grond
zijn. Stam en enthout zijn afkomstig van
dezelfde soort, of in ieder geval moet er
sprake zijn van nauwe bloedverwantschap.
Daarnaast wordt de onderstam geselec
teerd op aanwezige grondsoort, gewenste
boomsoort en ziekteresistentie. De geko
zen onderstam bepaalt de groeikracht van
de boom. Bij een winterenting trekt men
de onderstam vooraf in de groei. Bij een
natte grond moet de onderstam niet te

Hans van Dijk

Schematische tekening van de doorsnede van een

boomstam.

Verslag workshop: het enten van fruit
bomen op 25 maart 2023

Kandidaten aan de slag

beide delen tegen elkaar geduwd

de ent geheel omwikkeld tot aan de top

uiteindelijk insmeren met wond afdekmiddel

Het omwikkelen van de ent om de delen goed

tegen elkaar te houden

schuin afsnijden met het juiste mes

info@verkoopstylingenmeer.nl
0626474011
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diep in de grond worden gezet, zodat hij
niet permanent in water staat.
Enthout bij winterenting moet in decem
ber of januari geknipt worden. Een éénja
rige rechte tak met bladknoppen met een
diameter van 5-16 mm. Bij voorkeur gelijk
aan de dikte van de onderstam. Bewaar
het enthout in de koelkast in plastic zak.
Vergeet niet een sticker op te plakken met
de gegevens. Bij zomerenting : knip een
verse éénjarige rechte tak van een geschik
te fruitboom. Haal de bladeren eraf. Laat
steeltje zitten.
Benodigdheden om met de ent te be
ginnen: 1.onderstam in groei, 2. ent in
winterrust, 3. scherp mes eenzijdig gesle
pen bv Felco/Victorina, 4. parafim(= rek
baar plastic tape of ent tape), 5. wondaf
dekmiddel zoals Lac Balsum.
Gewone messen zijn aan 2 zijden geslepen.
Als een tak of onderstam schuin wordt
afgesneden hebben beide vlakken een
holle vorm. Dat gaat niet goed op elkaar
passen. Daarom dus een mes dat aan een
zijde is geslepen.
De entmethodes die zijn besproken zijn
de gewone plakenting en de verbeterde of
Engelse methode en de spleetenting.
Hans heeft deze snijmethodes voor ge
daan. Bij de gewone enting worden beide
oppervlakken schuin afgesneden en is de
dikte van beide uiteinden gelijk. De cam
biumlagen moeten elkaar zoveel mogelijk
raken. Zorg voor 2 tot 3 ogen boven de
entplek van de ent. Bij de Engelse metho
de wordt naast de schuine afsnijding ook
nog een inkeping gemaakt vlak bij de bast.
Dan kunnen die delen als een puzzel in
elkaar grijpen. Als de dikte van de ent en
onderstam nogal verschillen kan ook de
spleet enting worden toegepast. De onder
stam wordt dan als het ware een stukje

gekliefd terwijl de ent schuin wordt afge
sneden in een punt. En de punt wordt in
spleet gedrukt.  Vervolgens worden de
delen heel stevig tegen elkaar gedrukt
terwijl er parafilm omheen wordt gedraaid
in een dikke stevige laag. Zodat de delen
bij elkaar blijven. Maar zorg ervoor dat het
bindtape niet de neiging heeft in te snoe
ren. De tape wordt om de ent gedraaid
tot aan de top. Vervolgens moet het wa
terdicht worden gemaakt. Dat wordt dus
afgekwast met wondafdekmiddel tot aan
de top.
Daarna kan het geheel in de grond worden
gezet of opgepot. Dat laatste heeft als
voordeel dat het wat beschermd in de kas
kan komen te staan. In het voorjaar kan
het nog flink koud zijn.
Na een paar weken zie je dat er zich
knopjes ontwikkelen onder het parafilm.
Dan weet je of het goed is aangeslagen.
Als er knopjes ontluiken aan de onderstam
dan moet je die verwijderen.
Vanaf half mei kan de boom buiten in de
grond worden gepoot op de plek waar je
hem wil hebben.
 
verslag en foto's gemaakt door Ellen Bos
schaart H30

Hans wilde graag iedereen helpen waar nodig

vervolg workshop :
enten

Een van de geslaagde resultaten

De ent van Carla

Joke snijdt de ent
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Geef het stokje
door
Tuinders kunnen in dit thema iets
vertellen over hun tuin en wat ze zoal
beleven en of ze nog meer hobby's
hebben. Zo leren we elkaar een beet
je kennen. Nu het verhaal van Wim
en Lies Oostwouder. Op tuin Berken
laan 17.

Sinds 1992 zijn wij lid. Eerst op nr B 19
later op B 17. De tuin was erg begroeid
met verschillende planten, en er was veel
bamboe….weg ermee. Verwijdering van
bamboe heeft 5 jaar geduurd. Ook de
vijver moesten we vernieuwen vanwege
de bamboe. We hebben geen vissen, wel
kikkers en salamanders. In onze mooie
nieuwe kas kweken we tomaten en kom
kommer, jonge plantjes sla en andijvie,
peulen, bonen, kruiden etc. In de winter
staan de agapanthusplanten erin. Die zijn
opgepot en doen het elk jaar goed. Witte
en blauwe bloemen. We telen veel groen
te zoals blauwschokkers, tuinbonen, sper
ziebonen, snijbonen, raapstelen, wortelen,
uien, bieten en sla. In de tuin staan ook
bessenstruiken, rode en zwarte, een ker
senboom, en morel. Daar maak ik jam van.
Heerlijk door de yoghurt!  We hebben
fruitbomen, zoals appel, peer en pruim.
Ook abrikoos en perzik maar die geven
nog steeds geen fruit. De druif heeft het
vorige zomer dankzij het mooie weer
schitterend gedaan veel druiven gehad. Op
de dijk staat een rhododendron, die bloeit 
3 x in het jaar! Tip: doe mos om de stron
k….
Een tuin vergt erg veel tijd, vooral als je
allebei een baan hebt. Dat was in het begin
moeilijk, goed plannen. En soms lukken
dingen niet. Maar nu zijn we met pensioen
en hebben we alle tijd.
We hebben ook een insectenhotel. Het
wemelt hier van de insecten, ook bij de
vlinderstruik. Goed voor de bestuiving.
We zien ook veel vogels op de tuin.
Op woensdagavond 1 x per 14 dagen is er
tekenen en schilderen in de kantine. Lies
doet daar graag aan mee.
Wim speelt saxofoon, een leuke hobby.
Hij oefent in het huisje. Zo heeft niemand
er last van.
Algemeen werk hoort er ook bij. Wim
werkt met de bosmaaier als het gras te
hoog wordt langs de sloten. Dat ding
maakt veel herrie. Daarom gaat hij mee
stal 's morgens vroeg aan de gang.
Het tuincafé vinden we erg leuk en leer
zaam. Zoals insectenhotel maken; fruit
boom enten; lezing van de imkers en nog
veel meer.
Ik kijk weer uit naar de plantjesdag en
andere gezellige activiteiten zoals pannen
koeken bakken. De open dag dan sta ik er
weer met eigengemaakte kaarten van mijn
schilderijen.
Bij ons “eindpunt “ is dus altijd wat te doen.
Dank voor inzet van alle vrijwilligers en
bestuur op de tuin die dit verenigingsleven
mogelijk maken!
 
Groetjes Wim en Lies

Wim en Lies

Eindpunt / rustpunt

Rododendron achter het huisje bloeit wel 3x in

een seizoen.

De kwekerij van Lies en Wim insecten hotel van Wim en Lies

Wim met de Sax
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Toelichting Balans en V&W rekening 2022 Volkstuindersvere
niging ”Zonder Werken Niets
Algemeen:
De vereniging heeft in 2022 een positief resultaat geboekt van € 10.924,24. Het eigen vermogen is derhalve gestegen mede door
de inkomsten in het fonds oud papier (winkel van Flip)  naar € 63.450,31. (Inclusief Fonds oud papier) De begroting 2022 die in de
najaarsvergadering van 2021 werd gepresenteerd hield nog rekening met een sluitende begroting. Conclusie: Met een flinke mee
valler (Verzekering uitkering ( € 4.461,70) i.v.m. gestolen trekker) en een donatie van de tuin van Nico Cornelissen ( € 1.550,--)
heeft de vereniging een goed jaar gedraaid.  Balansposten die om een toelichting vragen:
 
Liquide middelen
De contributie 2022 is voor 100% binnen.
De bonusspaarrekening is de enige spaarrekening die momenteel actief gebruikt wordt.
 
Vorderingen
Deze bestaan uit de som van het kasgeld van kantine en winkel per 31 december 2022 (€ 235,27) en een dubbel betaalde declara
tie (€ 228,45) samen € 463,72.
 
Eigen vermogen
Per saldo toegenomen, met het resultaat van 2022 (€ 10.924,24), plus de opbrengst van het oud papier fonds, de winkel van Flip,
(€ 845,05), tot € 63.450,31
 
Reserves
De reserve algemeen en jubileum ZWN zijn samengevoegd.
Vooruit ontvangen
De contributie tuinders over 2023 is op 31 december 2022 voor 60,63% binnen.
 
Nog te betalen
In de balans post nog te betalen zitten de tuinborgsommen (€ 14.500,--), een sloopregeling van € 300,-- en een factuur die in 2023
betaald wordt factuur (€ 367,53) die betrekking heeft op 2022 maar in 2023 wordt betaald.
 
Verlies- en Winst posten die om een toelichting vragen:
Huisvestingskosten
Zowel water als Gas en elektra zijn hoger dan begroot uitgekomen. Waardoor de huisvestingskosten € 1.069,18 boven de begro
ting uitgekomen zijn.
 
Onderhoud complex
Deze kosten zijn onder de begroting gebleven, ondanks de kosten van de grondsanering op Singel 3 (€ 3.781,25).
 
Commissies
De winkel heeft een positief saldo gedraaid van € 4.308,91 bij een omzet van € 17.567,37.
De kantine heeft een positief saldo van € 7.600,06 bij een omzet van € 16.077,68.
Wij mogen derhalve concluderen dat zowel de kantine als de winkel ruimschoots bijdragen aan het welzijn van de vereniging.
 
Algemeen
Onder het kopje algemeen zitten diverse kosten- en opbrengsten grootboekrekeningen. De algemene kosten worden zijn dit jaar
binnen de begroting gebleven.
 
Verkoopbemiddeling
In 2022 zijn 7 tuinen naar nieuwe tuinders gegaan. De opbrengst was
€ 440,25-- hetgeen onder de begrote inkomsten ligt, wat betekent dat iets minder tuinders zijn vertrokken dan verwacht.
 
Conclusie:
De vereniging heeft wederom een actief jaar achter de rug. Er is door tuincommissie en bouwcommissie tezamen met vele vrijwil
ligers veel werk verzet.
De kantine en de winkel draaien goed.
 
Jan Willem van Dalen , penningmeester ZWN
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Border Hazelaarlaan

Rijksstraatweg 439 Haarlem
023-5201000

Border Lijsterbeslaan
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Verslag van de Kascontrolecommissie van vtv Zonder Werken
Niets te Haarlem
 
De commissie bestaat uit : Mariellen van Galen,  Hans Hein,  Flip Henstra
 
In verband met het tussentijds aftreden van de penningmeester (Hugo Huneker) op 5-11-2022 was al verslag gedaan over de pe
riode 1-1-2022 t/m 5-11-2022.   Dit verslag gaat over de periode 6-11-2022 t/m 31-12-2022 onder verantwoordelijkheid van Jan
Willem van Dalen als penningmeester.
Uitgangspunt voor de controle was de balans, de staat van baten en lasten en de toelichting daarop.  Standaard wordt  gekeken
naar de saldi van de betaal- en spaarrekening volgens de administratie en naar de opgave volgens de bank.
Die waren met elkaar in overeenstemming.
De spaarrekening wordt op de balans aangeduid als Bonus spaarrekening.  Er kwam wat zoekwerk aan te pas om te ontdekken dat
de ING de naam heeft gewijzigd in Zakelijke Oranje spaarrekening. Inmiddels is dit aangepast in de administratie.
De rentevergoeding bedraagt momenteel 0,45% over het tegoed t/m  Eur 25.000,- 
Daarboven wordt 0,40% vergoed.
Op de balans wordt voor de post Tuinborgsommen een bedrag opgenomen van Eur 14.500,-. Op grond van het aantal tuinen zou
dit 132 x Eur 100,- =  Eur 13.200,- moeten zijn. Bij overlopende posten kan in voorkomende gevallen het bedrag iets afwijken.
Dat was nu niet aan de orde.  Het is niet meer precies na te gaan waardoor het bedrag in de afgelopen jaren is opgelopen.  Inmid
dels is het bedrag aangepast en het verschil weggeboekt naar de juiste tegenrekening.
Verhuur aanhanger:  Op het bedrag dat als opbrengst wordt aangegeven zijn de gemaakte kosten in mindering gebracht. Suggestie
gedaan dit te splitsen.
 
Op grond van onze bevindingen zijn wij van mening dat de cijfers en boekhouding in orde zijn.Wij stellen dan hierbij ook voor om
de penningmeester tijdens de ALV op 1 april 2023 decharge te verlenen.
 
Haarlem, 1 april 2023
Mariellen van Galen :
Hans Hein :
Flip Henstra :
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( concept) notulen ALV 1 april 2023
Aanwezig(en): 46 leden aanwezig
Afberichten met machtiging: totaal 6 van leden met tuinnummers S12, L29, L24, B09, B10, B17
Afberichten zonder machtiging: totaal 6 van leden met tuinnummers L25, S20, B21, L07, L34, S03
Voorzitter vergadering: Bas Vermaat            Notuliste vergadering: Marianne Verschoor
1.   Opening : De voorzitter, Bas Vermaat, opent de algemene ledenvergadering.  
2.   Mededelingen: Tanja Heuverkamp licht toe dat van Astrid Mathot een voorstel is ontvangen voor wijziging van 3 statuten.
Deze 3 statuten zijn gedeeld in de uitnodiging (de agenda voor ALV d.d. 1-4-2023). Daar zal in de vergadering over worden
gestemd. Hans van Dijk heeft daar op een aanvulling gegeven om het te vereenvoudigen. Dat komt nog aan de orde in een
ander punt.
Er zijn totaal 12 afmeldingen binnengekomen waarvan 6 met een machtiging.
3.   Verslag ALV d.d. 10-12-2022 : Er waren geen opmerkingen of aanvullingen over het verslag van 10-12-2022.  Het verslag
wordt goed gekeurd door de voorzitter.
4.   Financieel verslag 2022/ verslag kascommissie : zie de pagina 10 van deze tuinfluiter
Er wordt gevraagd om toelichting over begroting voor het tuinenpark van 3000, waarvoor 3600 euro meer  is uitgegeven. Jan
Willem van Dalen licht dit nader toe.
Marjolijn vraagt om toelichting over baten (post 9095) ‘inkomstens divers’ € 7051,70. Jan Willem licht dit nader toe. En over
de post 5400 natuurspeeltuin over een binnengekomen bedrag van
€ 653,75. Grote clubactie. Jan Willem licht toe.
Marjolijn vraagt waar de coronasubsidie voor het tuin café is beland En waar de initiatievensubsidie voor het tuincafé is be
land. Jan Willem van Dalen licht toe dat dat ging over € 750,- euro en dat bedrag is bij de natuurtuin beland. Marjolijn wil dui
delijk hebben naar de vereniging toe dat er bij de Gemeente Haarlem in kader van verbindingen leggen met de omgeving sub
sidie is gevraagd, gekregen en wordt besteed is aanactiviteiten voor de vereniging. En als dat blijkt uit het batenoverzicht dan
wordt zij daar blij van.
Jan Willem  geeft aan dat hij die post ook aan de batenkant zal plaatsen.
Peter Verschoor van Lijsterbes 20 vraagt om enige toelichting over grondsanering op de Singel. Jan Willem licht dat toe. Op
Singel 3 is asbest ontstaan. De asbestsanering is door een bedrijf uitgevoerd. En dat was een bedrag van ca. € 3600. 
De voorzitter licht toe dat er een voorstel ligt van de kascommissie om de penningmeester decharge te  verlenen. De pen
ningmeester wordt door alle aanwezige leden gedechargeerd.
5.   Aanvulling bestuur/ vacature voorzitter:  De voorzitter licht toe dat er een vacature voor de functie "voorzitter" is ont
staan. Er is een oproep gedaan aan de leden  daarover. Er heeft zich tot heden geen kandidaat gemeld voor de vacature van
voorzitter. Dat betekent dat de komende periode geen voorzitter is. 
Marjolijn vraagt hoe het juridisch ligt, dat de vereniging geen voorzitter nu heeft.
Tanja licht toe dat Bas de vice voorzitter is en dat het bestuur minimaal door 5 leden moet worden gevormd.  En die zijn er
nu.
Astrid Mathot vraagt hoe lang een tijdelijke constructie mag voortduren dat de vereniging geen voorzitter heeft.
Jan Willem licht toe dat hij daarover nog niets heeft kunnen vinden dat daar duidelijkheid over geeft.  We als vereniging moe
ten roeien met de roeien die we hebben.
Burghart Ilge, B4 vraagt wat de betekenis is dat er nu vice voorzitter staat. En waarom vice voorzitter,  niet voorzitter
wordt?.
Bas Vermaat licht toe dat een voorzitter een belangrijke functie is die rechtstreeks door de ALV wordt gekozen. Een vice
voorzitter is een van de personen die in het bestuur zit. Binnen de bestuursvergadering wordt een vice voorzitter vastgesteld.
Bas Vermaat licht toe dat hij zich bewust niet kandidaat heeft gesteld voor de vacature van voorzitter.  Bas Vermaat doet een
oproep aan allen om mee te denken voor een goede kandidaat voor de vacature van voorzitter. Of indien iemand zelf ambi
ties of belangstelling heeft voor de vacature van voorzitter heel graag als je je daarvoor aanmeld bij de vereniging als kandidaat
voor de vacature van voorziter.              
Hans Hein, H24, vraagt of het mogelijk is indien niemand zich van de vereniging zich meldt als kandidaat voor de vacature van
voorzitter of dat iemand kan worden van buiten de vereniging. Bijvoorbeeld van AVVN. Bas Vermaat licht toe dat hij zich af
vraagt of dat kan of niet-leden een rol in het bestuur van de vereniging kunnen opnemen. Tegelijk zal het bestuur er op toe
zien dat er geen taken blijven liggen. En dat dit bestuur voldoende op sterkte is om de nodige overleggen te voeren met be
langrijke instanties zoals de gemeente.
6.   Voorstel Astrid Mathot (H10) over statutenwijziging: 
Astrid Mathot H10 licht toe dat zij al jaren zich niet kan vinden in de situatiedat, indien zij verhinderd is, de tuin staat op haar
naam, om naar de ALV te gaan dat haar partner, die met haar de tuin doet, niet hun tuin in de ALV mag vertegenwoordigen.
En dat is in een notendop de achterliggende gedachte voor haar voorstel voor aanpassing van de statuten.
Haar voorstel is tweeledig.
A.: dat de medetuinder van een lid van de vereniging het lid mag vertegenwoordigen en
B : dat de medetuinder bij afwezigheid van het lid waarmee zij/hij de tuin doet de ledenvergadering mag bijwonen.
Ellen Bosschaart van H30 licht toe ter aanvulling, indien er meerdere mensen met elkaar een tuin doen bijvoorbeeld 3 of 4,
dat elke medetuinder van een tuin bij afwezigheid van het lid de ALV mag bijwonen om het lid van dezelfde tuin te vertegen
woordigen.
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Maar wat duidelijk moet zijn : Eén tuin één stem.
Bas Vermaat: vat samen dat het voorstel is dat een lid een medetuinder schriftelijk zou moeten kunnen machtigen om hem/
haar te vertegenwoordigen in de ledenvergadering.
Marjolijn licht toe dat Hans van Dijk daarop een aanvulling heeft geschreven.
Hans van Dijk licht toe dat hij het helemaal met Astrid Mathot eens wat zij zegt.
Alleen dit voorstel betekent dat de vereniging een extra administratie erbij krijgt waarin wordt bijgehouden wie jouw mede
tuinder(s) zijn. Voorstel van Hans is dat je eigenlijk een meerjarig persoon aan kunt wijzen, die je als lid kan vertegenwoordi
gen en die je kunt machtigen. En dat maximaal 1 persoon in de ALV een tuin mag vertegenwoordigen.
Jan Levers licht toe dat de ledenvergadering niet openbaar is en dat Astrid dat ook zou moeten benoemen in haar voorstel.
Jan Levers vraagt als hierover gestemd gaat worden wat dan de consequentie is? Jan Willem van Dalen stelt voor indien wij
hierover gaan stemmen dat we niet over de letterlijke tekst gaan stemmen maar dat over de gedachte wordt gestemd, wat 
hier wordt bedoeld.
Jan Levers stelt voor om het dan te verplaatsen naar het huishoudelijk reglement.
Jan Levers licht toe dat indien je na het stemmen de aanpassing in de statuten van kracht wil laten worden dat altijd gepas
seerd moet worden bij de notaris.
Wanneer het wordt verplaatst in het huishoudelijk reglement kun je de volgende vergadering meteen de regel in laten gaan.
Een en ander is dus kosten besparend.
Marjolijn Sondorp, S1, stelt voor om geen wijzigingen in de statuten of het huishoudelijk reglement te maken over het machti
gen van een andere medetuinder en het bijwonen van de ALV door een medetuinder doch dat het bestuur een vorm bedenkt
voor de verantwoordelijkheden en aansprakelijkheden van medetuinders op één tuin waarin medetuinders op één tuin een
stem krijgen omdat dat steeds meer actueler wordt.
Ellen Bosschaart van H30 vraagt om toelichting aan Marjolijn Sondorp over het hebben van een eigen stem voor medetuin
ders op één tuin.
Marjolijn licht toe dat zij met een stem voor medetuinders op één tuin bedoelt dat zij invloed mogen hebben op het beleid
van de vereniging. We hebben nu de categorieën lid, aspirant lid, donateur, lid zonder tuin. Je zou er een categorie bij kunnen
maken voor een medetuinder op één tuin. Al die categorie van een vereniging hebben bepaalde rechten en plichten. Mijn idee
is omdat er steeds meer medetuinders zijn,  die een plek te geven in een categorie met rechten en plichten.
Bas Vermaat vraagt aan de leden of er leden zijn die net als Marjolijn mee willen denken met het voorstel van Astrid Mathot
en het voorstel van Marjolijn Sondorp.
Bas vraagt aan Marjolijn of zij daar zelf ook over mee zou willen denken.
Marjolijn geeft aan dat zij daartoe bereid is. Er stelden tijdens de vergadering niet meer leden zich daarvoor beschikbaar om
daar over mee te willen denken.
Jan Willem van Dalen licht toe  dat we gaan stemmen of we, als leden, het bestuur toestemming geven om invulling te geven
aan de lijn van het voorstel van Astrid Mathot zonder dat daar nog een vergadering over hoeft te worden gehouden.
We gaan stemmen over het voorstel van Astrid Mathot : in strekkende lijn is haar voorstel:
Als een lid  niet naar de ALV kan komen kan het desbetreffende  lid haar/zijn medetuinder of  partner daarvoor machtigen.
Met ruime meerderheid van stemmen is het voorstel van Astrid Mathot aangenomen.
7.   Statuten en reglementen :
Bas Vermaat licht toe dat Nicolette Hulsbergen momenteel bezig is om een groep te formeren die het hele pakket van huis
houdelijk reglement zoals het tuinreglement, bouwreglement, statuten enz. flink onder de loep gaat nemen om zaken die ge
dateerd zijn of niet op de juiste plek staan in een reglement opnieuw te herzien. Met als doel dat de informatie in de regle
menten van de vereniging ge-üpdatet  wordt en op de juiste plek gaat staan in een reglement. Het bestuur gaat met een voor
stel komen voor de volgende ALV.
Tanja Heuverkamp licht toe dat het voorstel voor aanpassing van het pakket van het huishoudelijke reglement eerst aan de
leden in concept zal worden toegestuurd. Dan wordt elk lid in de gelegenheid gesteld om de punten waaruit het voorstel be
staat voor eventuele aanpassingen in het pakket van het huishoudelijke reglement ter voorbereiding door te nemen. Nicolette
Hulsbergen is van plan om een of twee inloopavonden te organiseren waar leden in de gelegenheid worden gesteld om even
tuele vragen en opmerkingen daarover naar aanleiding van het voorstel voor eventuele aanpassingen in het pakket van het
huishoudelijk reglement te bespreken.  
8.   Wisseling bestuur rooster:
Bas Vermaat licht toe dat dit najaar de rol van secretaris weer vacant komt.
Volgend jaar, in 2024, komt de rol van voorzitter (is nu ook vacant omdat er geen kandidaat voor is), en de rol van voorzitter
tuincommissie en de rol van voorzitter bouwcommissie vacant
In 2025 komt de rol van penningmeester, 2e penningmeester, voorzitter kantinecommissie vacant.
Hans Hein, H24, vraagt indien er dit jaar een nieuwe voorzitter wordt gekozen of er volgend jaar dan opnieuw een voorzitter
zou moeten worden gekozen.
Bas Vermaat antwoordt daarop dat dit rooster voor wisseling bestuur dan ook van kracht blijft. Bas licht dat nader toe.
9. Rondvraag: 
Ellen Bosschaart van H30 vraagt nog wat over het financieel verslag over jubileum ZWN. Dat blijkt in 2031 te zijn.
Tanja H10. merkt op dat op de kalender 2 dagen voor open tuindagen staan.
Gerard Soonius S10 licht toe dat in het verleden gebruikelijk was dat er 2 open tuindagen werden gehouden door de vereni
ging.
Tanja H10 vraagt wanneer de tuinkeuringen zullen worden gehouden.
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Gerard Soonius S10 licht toe dat de tuinkeuringen vooruit geschoven zijn in verband met de weersomstandigheden. En dat de
tuincontrole op een andere manier plaats zal vinden. Er wordt wel een tuinkeuring gehouden. Het liefst tweemaal per jaar.
Freya S19 vraagt naar de mogelijkheid om een lijstje te kunnen krijgen van leden met voornaam en telefoonnummer ten be
hoeve van indeling voor de kantinedienst die als 3e man staan ingedeeld om zelf onderling eventueel te kunnen ruilen van
dienst zonder dat dat via Leo Pel hoeft te verlopen.
Tanja Heuverkamp licht daarop toe dat zij dit verzoek ook van Leo Pel heeft binnen gekregen. En dat deze vraag aanstaande
maandag zal worden besproken in de bestuursvergadering. Een aantal suggesties voor mogelijke oplossing daarvoor worden
tijdens de vergadering besproken.
Jolanda van der Vaart L16 licht toe dat zij een aantal keer naar het grofvuil zijn gereden met grof afval van hun tuin. Zij vraagt
of er meerdere tuinders zijn die het fijn vinden om een keer een container te laten plaatsen om grof afval op een wat makke
lijkere manier af te kunnen voeren.  In principe zou je zelf wel wat kunnen doen met die afvalregeling want we hebben zelf
een afvalregeling vanuit de vereniging. Dat kost 25 euro per keer en daar gaat een gedeelte van naar degene die dat weg
brengt. Dat is een optie. We gaan niet als bestuur daar tussen zitten omdat daar te veel werk bij komt kijken.
Gerard merkt aanvullend op dat een container huren kostbaar is. Naar aanleiding van een vraag van Sjoeke of er al iemand is
die helpt bij het afvoeren van afval van de tuin via de aanhangwagen van de vereniging.
Gerard licht toe dat daar een kentering in is gekomen omdat degene die het laatst die taak op zich had genomen daarvoor
heeft bedankt. Nu verloopt het reserveren van een aanhangwagen voor afvoeren van vuil van een tuin niet naar behoren. De
leden zijn op dit moment zelf verantwoordelijk voor het afvoeren van afval van hun tuin wanneer zij gebruik willen maken van
de aanhangwagen van de vereniging.
Bas Vermaat stelt voor om dit punt komende bestuursvergadering aan de orde te laten komen om dit nader te bespreken.
Ellen Bosschaart van H30 merkt op dat in de voorjaarseditie van de Tuinfluiter het financieel verslag en het verslag van de kas
commissie niet in de Tuinfluiter waren geplaatst.
Besloten wordt dat die verslagen in de komende zomereditie van de Tuinfluiter worden geplaatst. De edities van de Tuinflui
ter inclusief de verslagen blijven geplaatst op de website.  
10. Sluiting : De voorzitter sluit de vergadering.
 

Bijzondere gebeur
tenissen op zwn

Peter van Tuin B13 vond dit beestje dood onder

zijn struiken.

Bij navraag via Artis blijkt het een bunzing te zijn.

Als je er meer over wilt weten: vraag het Peter

Was bedoeld als eenden trapje

Tuin S19
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(Bijzondere) vogels
op ZWN
Nico de Bont heeft een lezing gegeven
over de meest voorkomende vogels op
ons complex.
Na de lezing heeft een groepje samen met
Nico een wandeling gemaakt op ons park
om vogels te spotten.
Zijn interesse in vogels is zo’n 15 jaar ge
leden begonnen. De vogel-cursus bij de
Vogelwerkgroep Zuid-Kennemerland was
een enorme leuke ervaring. Echt een
aanrader als je er meer van wilt weten.
Inmiddels is Nico zelf lid van VWZK en zit
ook in bestuur om deze werkgroep onder
een groter publiek te promoten. Via inter
net kan je hier meer over opzoeken.

Het waarnemen van vogels gebeurt voor
80% op basis van je gehoor en op 20 % op
zicht.
Hulpmiddelen bij het determineren van
vogels zijn vogelgidsen, maar wat tegen
woordig ook erg handig is, is een app die
je kan instaleren op je mobiel om vogel
geluiden te herkennen.
Bijvoorbeeld Merlin bird ID vogels in NL.
En wat betreft vogel gidsen adviseert Nico
degene te nemen met tekeningen i.p.v.
foto’s. De tekeningen geven beter kleine
details weer en meerdere houdingen en
silhouetten, waar je op kan letten.
Als je vogels wilt waarnemen, moet je wel
een vroege vogel zijn. Het beste zie je ze
een kwartier voor zonsopgang. Dus…ja
…5 uur in de ochtend moet je wel "uit de
veren".
Het ZWN park blijkt voor veel soorten
vogels een aantrekkelijke plek te zijn.
Nico heeft zo'n  25 vogels besproken die
we vaker zien of horen, en een nog een
klein groepje bijzondere exemplaren. In de
kolom hiernaast een kleine selectie van de
besproken vogels. In komende edities zal
ik dit verder uitbreiden.
Feitelijk is de periode om vogels te spotten
voorbij. Ze zijn nu druk met het verzorgen
van hun jongen. De beste tijd is eigenlijk
eind maart begin april. Dan zijn ze druk
bezig met het vinden van een geschikte
partner en zie je veel meer beweging en
hoor je veel meer.
Het idee is dat Nico volgend voorjaar,
voor de liefhebbers,  een vogel-wandeling
zal maken over het zwn park. Wel vroeg
, dus. Let hiervoor op aankondigingen in
de nieuwbrief.
 
Ellen H30

foto Jac. Jansen

Kleine roofvogel. Een volharde jager. Vrouwtje is

groter dan mannetje. Mannetje pakt vaak kleine

zangvogels. Als je wel een een hoopje veren ziet

liggen is vaak een Sperwer aan de gang gweest.

Het vrouwtje wil ook wel een een Tortel te pak

ken nemen.

De roep is een lange snerpende hooge toon.

Ze zijn te herkennen aan hun vlucht. Een paar sla

gen en dan verder glijden.

Broed 1x per jaar. Zit veel in parken en tuinen.

Half open landschappen geeft goed zicht op prooi

en.

In Nederland is het een standvogel. 

Dit kleine bruine vogeltje is, samen met de fitis, de

meest algemene broed vogel in Nederland.

Het is de tjiftjaf en je hoort hem de hele dag zijn

eigen naam roepen.

Hij vliegt vaak rusteloos heen en weer en beweegt

zijn staartje opzoek naar voedsel.

 

foto Hennie Cuper

De fitis lijkt erg op de tjiftjaf maar heeft een geel

befje onder zijn snavel. Hoewel je dat meestal niet

ziet omdat dit vogeltje veel hoger in de boom zit.

Met tussenpozes kan je een melodieuze aflopende

zang horen. Beweegt zijn staartje niet bij voedsel

zoeken. 

Nuttig onkruid in
het Tuincafé:
zevenbladpesto
Het Tuincafé werd in mei omgeto
verd tot een gezellige kookclub. Op
het programma stond werken met
onkruid uit eigen tuin, dus we gingen
aan de slag om pesto te maken met
zevenblad, brandnetel en daslook. In
tussen werd door Marjolijn een harti
ge taart met feta, zevenblad en filo
deeg gebakken. De geslaagde middag
werd met een kleine proeverij afge
sloten.
 
Voor geïnteresseerden heeft de ken
nisgroep een overzicht met meerdere
recepten samengesteld. Het recept
van de pesto willen we de lezers niet
onthouden:
Neem 100 g zevenblad, 60 g geraspte
parmezaanse kaas, 50 g pijnboompit
ten of andere noten naar keuze, 4
teentjes knoflook, olijfolie, zout en
peper.
Was en droog het zevenblad en roos
ter de pijnboompitten of noten. Doe
alle ingrediënten in de blender en mix
tot een gladde saus. Breng op smaak
met peper en zout. Lekker bij pasta,
in aardappelpuree of op brood.

Workshop pesto maken van onkruid

foto D.J. van Roest

Een mos groen vogeltje met een gele streep over

zijn kop. De zeer hoge zang toon is niet voor ie

dereen makkelijk te horen.

Zrie-Zrie ....en dan 4-6 keer achter elkaar.

Zit graag hoog in een naaldboom. Ze broeden 2x

per seizoen.
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Voorjaarsfilippine 
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3 6   5    
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1. Capucijnersoort 

2. Bladgroente 

3. Nederlandse slasoort 

4. Vergeten groente 

5. Meest gegeten groente in Nederland 

6. 1e knolgewas van het voorjaar 

7. Voorjaarsgroente 

8. Italiaanse slasoort 

 

 GRATIS
Gratis kopje koffie of thee met iets lekkers voor de goede oplossing van de voor
jaarfilippine voor 1 juli 2023. Meldt je aan bij Dieuwie in de Tuinhapper.

Voorjaar: het is
zwermtijd voor de
bijen
Zwermen is een natuurlijk proces van de
levenscyclus van een honingbij. Zo plant
de kolonie zich voort. De oude koningin
vertrekt met een deel van het volk en laat
een nieuwe koningin achter die haar taak
overneemt.
 
Het is nu eind mei, en er zijn tegenover
onze bijenstal ( achter de tuin van Dick),
3 zwermen gemeld. Een zwerm vliegt niet
meteen ver weg, maar blijft in de buurt
hangen. De zwermen kunnen afkomstig
zijn van kasten in de buurt. Van Wil, Jaap,
Iris of de imker van het crematorium. 
Bijen kunnen gaan zwermen als de konin
gin te weinig ruimte heeft om eitjes te
leggen. Het volk is erg  groot of de konin
gin voldoet niet meer. Wij, imkers, kunnen
zwermgedrag merken als we door de
werksters aangemaakte doppen vinden
met daarin nieuwe koninginnen ( zie foto).
We zien ze aan voorkant van de kast
hangen. Imkers proberen met verschillen
de technieken zwermgedrag te verminde
ren, maar dat lukt niet altijd.
 

Onze zwerm!

Koningin met de werksters

Moerdop met nieuwe koningin

Mocht er een zwerm in een van de tuinen
komen, hoeft men niet bang te zijn. Ze zijn
totaal niet op hun omgeving gericht. Ze
zullen niet aanvallen.
Maak een duidelijke foto en schat in hoe
hoog de zwerm zich bevindt, en neem
contact op met ons.
Bij geen gehoor bel dan de de zwerm-meld
telefoon.
 
Nelleke: 0624987511. Gerard: 0622695888.
Wil: 0650410052.
Zwerm-meld telefoon: 0631244591.
 
Imker Nelleke
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